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Protokół nr 49/2022 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 22 listopada 2022 r.  

w godz. od 1545 do 1630 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji  

2. Adam Ołowniuk  – Wiceprzewodniczący Komisji – on-line 

3. Krystyna Gwiazdowska  

4. Jacek Juszkiewicz – on-line 

5. Karol Korneluk  

6. Jarosław Józef Kowalewski – on-line 

7. Stanisław Kulikowski – on-line 

 

Obecni goście:     

1. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta Suwałk  

2. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 

3. Jerzy Gałązka – p.o. Nacz. Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej  

4. Paweł Pawłowski – Naczelnik Wydziału Komunikacji       

5. Maria Metelska – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

6. Eugeniusz Przybysz – Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał,  

że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, 

czy radni wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 48/2022 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 października 2022 r. 

2. Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2023-2042.  

4. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie zmiany przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i 

ich bagażu taksówkami na terenie miasta Suwałk. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uprawnień do bezpłatnych przejazdów 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz terenie gminy Suwałki.  
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu 

„Senior+”  

w Suwałkach. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych oraz 

warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki.  

11. Wolne wnioski.  

 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 48/2022 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 października 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej uwag, wobec czego Protokół nr 48/2022 z 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 18 października 2022 r., został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok.  

– Projekt budżetu stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta powiedział, że na opracowanie budżetu wpływ miała 

m.in. sytuacja makroekonomiczna, bardzo wysoka inflacja, wzrost wynagrodzeń szczególnie 

płacy minimalnej, który nastąpi w przyszłym roku dwuetapowo. Dodatkowo wpływ miał też 

bardzo niestabilny rynek energii, choć jak powiedział, dobrze, że zamrożono ceny energii dla 

samorządów i nie będzie takich horrendalnych podwyżek, jak to wcześniej przewidywano.  

Z szacunków Miasta wynika, że wysokość cen energii elektrycznej w stosunku do 

obowiązujących aktualnie cen mogą wzrosnąć w przyszłym roku o 100%. Jeśli chodzi o ceny 

ciepła rynek jest bardziej niestabilny. Wspomniał również o rosnących kosztach obsługi 

kredytu. 

Następnie Wiesław Stelmach dodał, że w budżecie zaplanowano również środki na podwyżki 

płac pracowników, którzy zarabiają więcej niż płaca minimalna, jak również podwyżki dla 

nauczycieli. W rezerwie przewidziano również środki na odprawy emerytalne oraz wydatki 

oświatowe związane z remontami i awariami.  

Jak zaznaczył, tego rodzaju wysokość dochodów i wydatków spowodowały, że budżet 

zamyka się deficytem w wysokości blisko 64 mln zł.  

Jeśli chodzi o stronę dochodową, Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta powiedział, że 

wzrosły stawki podatku od nieruchomości i od środków transportowych, dzięki czemu do 
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budżetu wpłynie o ponad 5 mln zł więcej. Dodał, że najwyższą pozycją z dochodów własnych 

samorządów są udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych, jednak zmiany 

przepisów w zakresie PIT wpływają destrukcyjnie na budżety samorządów, ponieważ 

rekompensaty są o wiele niższe niż wpływy, które miasto otrzymałoby, gdyby nie było zmian. 

Podkreślił, że algorytm, który został zastosowany przy przekazywaniu środków jest 

niezrozumiały, ponieważ gminy otrzymują większe środki niż potencjalne wpływy z podatku. 

Miasta na prawach powiatu otrzymały natomiast środki, które w niewielkim stopniu 

uzupełniają ubytek tych potencjalnych dochodów.  

Podkreślił, że tak ukształtowane dochody własne powodują, że po raz pierwszy w historii, 

Miasto jest zmuszone pokrywać deficyt, jaki występuje między dochodami bieżącymi miasta 

a wydatkami bieżącymi miasta i jest to kwota blisko 24 mln zł.  

Dodał, że do roku ubiegłego, występowały nadwyżki operacyjne, natomiast teraz są deficyty. 

Podkreślił, że znacząco wzrasta subwencja oświatowa. 

Jeśli chodzi o wydatki, jakie ponosi Miasto powiedział, że największe dotyczą oświaty, 

następnie szeroko pojętej pomocy społecznej i rodziny oraz administracji publicznej. 

Wiesław Stelmach podkreślił, że Miasto planuje wziąć kredyt w wysokości blisko 60 mln zł, 

który będzie przeznaczony na pokrycie deficytu budżetowego oraz spłatę kredytów 

zaciągniętych w latach ubiegłych. Jeśli chodzi o wydatki inwestycyjne to zaplanowano na to 

kwotę blisko 90 mln zł. Miasto skoncentrowało się na inwestycjach, które są znacząco 

dofinasowane ze środków zewnętrznych m.in. z Polskiego Ładu. Wśród największych 

wyliczył przebudowę ulic w strefie przemysłowej, zakończenie budowy trasy wschodniej, 

rozbudowę Szkoły Podstawowej nr 4 i przebudowę ulicy Franciszkańskiej. Wspomniał 

również, że Miasto kontynuuje inwestycje związane z poprawą infrastruktury sportowej, w  

tym m. in. budowa basenu w SP nr 10.  

Podsumował, że jest to budżet bardzo trudny a perspektywy nie są do końca znane, bo zależą 

m.in. od inflacji. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   5 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na 

lata 2023-2042. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta powiedział, że wieloletnia prognoza miasta jest ogólną 

projekcją przewidywanej sytuacji finansowej. Oparta jest o dane, które są znane w tej chwili i 

przewidywalne, natomiast może to się zmienić.  

W związku ze zmianą przepisów prawa ustawy o finansach publicznych, ustawodawca 

dopuścił występowanie deficytu w dochodach bieżących i wydatkach bieżących, a co za tym 

idzie nie występuje nadwyżka operacyjna i możliwe jest pokrycie tego deficytu środkami z 

poprzednich nadwyżek budżetowych lub z kredytu. Druga zmiana to odejście od 

indywidualnego wskaźnika zadłużenia, który był obliczany na podstawie algorytmu 

wynikającego z ustawy o finansach publicznych, na mechanizm który określa, że dług 

samorządu nie może przekroczyć 100% dochodów pomniejszonych o dochody mające 

charakter dotacji itp.  

Dodał, że dług miasta na koniec roku wyniesie ok. 280 mln zł. Jeśli chodzi o wieloletnią 

prognozę finansową ujęto w niej wysokości wynikające z projektu budżetu miasta, projekcji 

wzrostu dochodów i wydatków w związku z szacowanymi wzrostami cen towarów i usług, 

wzrostu dochodów oraz projekcji wynikającej z zaplanowanych przedsięwzięć 

inwestycyjnych oraz przedsięwzięć wieloletnich bieżących ujętych w załączniku.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   5 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Suwałki na lata 2023-2042. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie zmiany przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i 

ich bagażu taksówkami na terenie miasta Suwałk. 

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Paweł Pawłowski – Naczelnik Wydziału Komunikacji powiedział, że  Pełnomocnik Rządu 

ds. Cyfryzacji ogłosił w listopadzie, że ustawodawca rozpoczął prace legislacyjne dotyczące 

licencji taksówkarskich, aplikacji mobilnych i licencji pośredników przy przewozie osób w 

kontekście bezpieczeństwa przewożonych taksówkami pasażerów. Jak podkreślił, są to 

tematy, które były przedmiotem projektowanej uchwały, w związku z powyższym, 

zważywszy na nadchodzące zmiany ustawowe sam projekt nowelizujący przepisy 

porządkowe o przewozie osób taksówką, w chwili obecnej nie będzie przedkładany Radzie 

Miejskiej.    
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Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany 

przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i ich bagażu taksówkami na terenie 

miasta Suwałk, została przyjęta.  

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uprawnień do bezpłatnych przejazdów 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   7 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uprawnień do bezpłatnych 

przejazdów autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie 

gminy Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za 

przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz terenie 

gminy Suwałki.  

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Jarosław Józef Kowalewski zapytał, jakie podwyżki cen biletów czekają mieszkańców i czy 

będą kolejne podwyżki.  

 

Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta odpowiedział, że zależy to od sytuacji ekonomicznej 

państwa i miasta, inflacji, cen gazu, który zasila autobusy miejskie. Te czynniki będą 

determinowały decyzje dotyczące podwyżki cen biletów lub ograniczeniu kursowania 

autobusów.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  
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Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   4 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

opłat za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz terenie 

gminy Suwałki.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   7 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu 

„Senior+” w Suwałkach. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Karol Korneluk zapytał jakie są szacowane koszty funkcjonowania ośrodka wsparcia Klubu 

„Senior+” w roku 2023. 

 

Maria Metelska – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

odpowiedziała, że na 2023 rok szacuje się kwotę 96 tys. zł. Wyraziła nadzieję, że połowę uda 

się pozyskać ze środków zewnętrznych. 
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Karol Korneluk powiedział, że z materiałów wynika, że Klub będzie funkcjonował tylko 20 

godzin tygodniowo. Dopytał w związku z tym, co będzie się w tym miejscu odbywało w 

pozostałych godzinach.  

 

Maria Metelska odpowiedziała, że w pozostałych godzinach nic innego nie zaplanowano.   

 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   1 radny 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   6 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia 

Klubu „Senior+” w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   7 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

osłonowego w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

Ad pkt.10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych oraz 

warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki.  

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 



8 

 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   7 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przewozu osób 

niepełnosprawnych oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta 

Suwałki.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Wolne wnioski.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili pytań i wniosków.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

podziękował radnym i gościom za udział w posiedzeniu.  

 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

 

 
Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 
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Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


